
PROTOKÓŁ  Nr LXVI/2023 

z sesji Rady Miejskiej w Nakle nad Notecią z dnia 25 maja 2023 r. 

odbytej w sali konferencyjnej Nakielskiego Ośrodka Kultury 

w Nakle nad Notecią w godz. 10.00 do 14.20 

 

Obradom  przewodniczył :  Paweł Wiśniewski 

     Przewodniczący Rady Miejskiej w Nakle nad Notecią 

 

Protokołowała:    Monika Rzeszut  

     Marta Waszkiewicz  

Otwarcia obrad LXVI Sesji Rady Miejskiej w Nakle nad Notecią dokonał Przewodniczący  Rady 

Miejskiej w Nakle nad Notecią Paweł Wiśniewski, który przywitał Wojewodę Kujawsko – Pomorskiego 

Mikołaja Bogdanowicza, władze miasta, radnych, dyrektorów wydziałów i jednostek organizacyjnych, 

radiosłuchaczy oraz wszystkie osoby, które obserwowały obrady sesji za pośrednictwem mediów. 

Poinformował, iż obrady są rejestrowane za pomocą urządzeń audiowizualnych w postaci nagrania 

obrazu i dźwięku.  

Przed przystąpieniem do realizacji poszczególnych punktów porządku obrad miało miejsce 

podpisanie umowy na „Przebudowę odcinka drogi gminnej – ul. Noteckiej” oraz dotacji w ramach 

Programu Wieloletniego „Senior +” na lata 2021 -2025, Edycja 2023. Uroczystego podpisania dokonali 

Wojewoda Kujawsko – Pomorski Mikołaj Bogdanowicz, Burmistrz Miasta i Gminy Nakło nad Notecią 

Sławomir Napierała oraz Skarbnik Jarosław Kieca.  

Następnie głos zabrał Wojewoda Kujawsko – Pomorski Mikołaj Bogdanowicz.  Podziękował 

Burmistrzowi Miasta i Gminy Nakło za wsparcie i przekazywane opinie. Ponadto podkreślił, że 

Burmistrz jest również Przewodniczącym Konwentu Burmistrzów Województwa Kujawsko – 

Pomorskiego. Z punktu widzenia Wojewody jest to bardzo ważne gremium, z którym współpraca jest 

bardzo istotna. Pogratulował podpisania tych 2 umów. Następnie podsumował 8 – letnią współpracę 

między stroną rządową i samorządową. Przez ten czas w Polsce była nawałnica, susza, 5 fal pandemii, 

kryzys gospodarczy związany z wojną na Ukrainie, sprzedaż węgla przez samorządy. Podziękował za 

bardzo dobry proces sprzedaży węgla, ponieważ Nakło nad Notecią było liderem w tej dziedzinie w 

województwie kujawsko – pomorskim.  Przypomniał, że nawałnica dotknęła gminę Nakło. W 

województwie kujawsko – pomorskim było wówczas 10 500 uszkodzonych budynków, 5 500 

poszkodowanych, zniszczona infrastruktura. Nadmienił, że w tym roku zakończy się ostatni etap po 

nawałnicy, czyli odbudowa lasów. Dzięki rządowym pieniądzom udało się odbudować nieruchomości 

uszkodzone przez wichurę oraz infrastrukturę.  W gminie Nakło udało się zrealizować 15 zadań 

drogowych w ramach przywrócenia infrastruktury po nawałnicy, co opiewało na kwotę przeszło 8 mln 

zł. To był moment kiedy współpraca między rządem a samorządem nabrała tempa. Następnie nastąpiła 

susza. Był to ciężki czas dla samorządu i rolników z powodu powoływania komisji ds. szacowania strat. 

Na podstawie protokołów komisji były wypłacane środki finansowe rolnikom za poniesione straty. Po 

tym czasie nastąpiła pandemia, która zamknęła ludzi w domach, praca była trudna. 5 kwietnia 2021 

roku w szpitalach było 2500 chorych na covid na 55000 wszystkich dostępnych miejsc. Kłopotem były 

też braki środków ochrony bezpośredniej.   W swojej wypowiedzi pochwalił współpracę ze szpitalem 

w Nakle i Szubinie. Obecnie w województwie kujawsko - pomorskim brakuje 4000 lekarzy. Na szczęście 



po pandemii szpitale zostały z przeprowadzonymi inwestycjami. Każdy szpital powiatowy jest 

wyposażony w tomograf i instalacje tlenowe. Wojewoda powiedział, że konsekwencją pandemii jest 

kryzys gospodarczy, na który nałożył się kryzys związany z wojną na Ukrainie. 230 mld zł, które trafiły 

do przedsiębiorców miały ogromne znaczenie. W 2020 roku popłynęło wsparcie dla samorządu w 

ramach Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych, a obecnie w ramach programu Polski Ład. Od 2016 

roku w gminie Nakło udało się zrealizować 46 inwestycji, z czego 35 to inwestycje drogowe.  Z 

Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg Wojewoda jest dumny, ponieważ to jedna ze wspólnych decyzji 

Wojewody i Konwentów Burmistrzów i Starostów, gdzie ustalone pewne kryteria w taki sposób, aby 

były najbardziej zrozumiałe i przejrzyste dla wszystkich w województwie. Powiedział również  o zadaniu 

ważnym z punkt widzenia mieszkańców gminy, a mianowicie połączenia drogi S-5 i S-10. Wojewoda 

poinformował, że jest po naradzie ze służbami w kwestii bezpieczeństwa. Wojewoda odpowiada za 

numer 112 i ma tam około 75 pracowników, którzy przyjmują zgłoszenia. W roku 2022 przyjęto 

1 250 000 połączeń, z czego ok. 60% połączeń została uznana za nieuzasadnione. Powiedział, o tym po 

to, aby uczulić społeczeństwo, że przez numer alarmowy nie zamawia się pizzy, a służy on do ratowania 

życia i zdrowia ludzi. Ponadto w województwie kujawsko – pomorskim jest za dużo utonięć. W 

ostatnich 8 latach przekazano 400 samochodów strażom pożarnym.  Na zakończenie jeszcze raz 

podziękował za współpracę w ostatnich latach.  

Następnie glos zabrał Burmistrz Miasta i Gminy Sławomir Napierała.  Podziękował za obecność 

Wojewody na sesji.  W swojej wypowiedzi odniósł się do podpisanych umów. Podkreślił, że obie są 

bardzo ważne. W Nakle nad Notecią funkcjonuje Dom Dziennego Pobytu dla osób starszych. Gmina 

Nakło współfinansuje to zadanie, ale również corocznie otrzymuje środki finansowe na wsparcie osób 

starszych w tym zakresie. Druga umowa dotyczy przebudowy  ul. Noteckiej. Ulica ta nie miałaby 

możliwości dofinansowania, gdyby nie współpraca Wojewody i Konwentu Burmistrzów przy ustalaniu 

ważności kryteriów, o których Wojewoda wspomniał.  Burmistrz podziękował Wojewodzie za to, że 

następuje zrównoważony rozwój samorządów w województwie. Powiedział, że ludzie poznają się w 

działaniu, a to się wydarzyło pomiędzy samorządem nakielskim a Urzędem Wojewódzkim jest nie do 

przecenienia. Nakielscy urzędnicy mogą liczyć na pomoc, wsparcie urzędu wojewódzkiego w każdym 

temacie.  

Po wypowiedzi Burmistrza został przedstawiony kilkuminutowy film odnoszący się do raportu 

o stanie gminy.  

W chwili otwarcia sesji obecnych było 21 radnych, czyli wymagane quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał i wniosków.  Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

W nawiązaniu do otrzymanego przez radnych porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej  

w Nakle nad Notecią Paweł Wiśniewski zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do przesłanego porządku 

obrad. Nie zgłoszono żadnych uwag.  

W związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Wiśniewski poddał pod  głosowanie 

porządek obrad LXVI Sesji Rady Miejskiej w Nakle nad Notecią.   

„Za” przyjęciem porządku obrad głosowało 21 radnych. Głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie 

było. Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

 

 

Porządek obrad LXVI  Sesji Rady Miejskiej w Nakle nad Notecią wyglądał następująco: 

 

1. Otwarcie obrad 

a) stwierdzenie kworum 



b) zatwierdzenie porządku obrad 

2. Przyjęcie protokołu z LXV Sesji Rady Miejskiej w Nakle nad Notecią  

3. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania uchwał Rady 

Miejskiej w Nakle nad Notecią  

4. Raport o stanie Gminy Nakło nad Notecią: 

a) Przedstawienie raportu o stanie Gminy Nakło nad Notecią za 2022 rok 

b) Debata nad raportem o stanie Gminy Nakło nad Notecią za 2022 rok 

c) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Nakło nad Notecią wotum 

zaufania 

5. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Nakło nad Notecią za 2022 rok: 

a) Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Nakło nad Notecią za 2022 rok 

b) Sprawozdanie finansowe za 2022 rok 

c) Informacja o stanie mienia komunalnego Gminy Nakło nad Notecią według stanu na dzień  

31 grudnia 2022 roku  

d) Uchwała Nr 6/S/2023 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy   

z dnia 12 kwietnia 2023 r. w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Burmistrza Nakła nad 

Notecią sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Nakło nad Notecią za 2022 rok wraz z informacją 

o stanie mienia Gminy  

e) Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Nakle nad Notecią o wykonaniu budżetu Gminy Nakło 

nad Notecią za 2022 rok 

f) Dyskusja  

6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2022 rok wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu oraz udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy 

Nakło nad Notecią z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok: 

a) Stanowisko Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Nakle nad Notecią z dnia 17 kwietnia 2023 roku  

w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy Nakło nad Notecią za 

2022 rok  

b) Uchwała Nr 1/Kr/2023 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy  

z dnia 5 maja 2023 r. w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Nakle nad 

Notecią w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy Nakło nad Notecią z wykonania 

budżetu za 2022 r. 

c) Dyskusja  

d) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2022 rok wraz  

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu  

e) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Nakło nad 

Notecią z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok    

7. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nakło nad Notecią na rok 2023 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nakło nad 

Notecią na lata 2023 – 2040 

c) pozostawienia petycji bez rozpatrzenia 

d) zaliczenia drogi w Nakle nad Notecią do  kategorii dróg gminnych 

e) określenie szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu aktualizacji Strategii 

Rozwoju Miasta i Gminy Nakło nad Notecią 2020 – 2030, w tym trybu jej konsultacji 



f) przyjęcia Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Bydgoskiego Obszaru Funkcjonalnego 

(SUMP BydOF) 

g) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Nakle nad Notecią 

h) wyrażenia zgody na zawarcie przez Burmistrza Miasta i Gminy Nakło nad Notecią umowy najmu 

w trybie bezprzetargowym 

i) wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości położonych w Nakle nad Notecią 

8. Podjęte działania oraz możliwości ograniczenia niskiej emisji  

9. Sprawy bieżące Rady Miejskiej w Nakle nad Notecią, w tym informacje o złożonych w okresie 

międzysesyjnym interpelacjach i zapytaniach  

10. Wolne głosy, wnioski, pytania i informacje 

11. Zakończenie obrad 

 

Ad.2  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nakle nad Notecią Paweł Wiśniewski poinformował, iż protokół  

z LXV sesji (27 kwietnia 2023 roku) został sporządzony, przesłany radnym w wersji elektronicznej oraz  

wyłożony w Biurze Rady Miejskiej. Nikt nie wniósł żadnych uwag. W związku z powyższym poddał pod 

głosowanie przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej.    

„Za” przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji głosowało 20 radnych. Głosów „przeciw” i 

„wstrzymujących się” nie było. Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 3 do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad. 3  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nakle nad Notecią Paweł Wiśniewski poinformował, iż sprawozdanie 
Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania uchwał Rady Miejskiej w Nakle 
nad Notecią zostało sporządzone i przesłane radnym w wersji elektronicznej. Sprawozdanie stanowi 
załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.   
 

Ad. 4 a 

Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Wiśniewski wprowadził radnych w tematykę Raportu o stanie 
Gminy, poprzez krótką informację wstępną dotyczącą tego opracowania. Poinformował radnych m.in. 
o tym, że ustawa o samorządzie gminnym nakłada na Burmistrza obowiązek opracowania 
i przedstawienia do dnia 31 maja raportu o stanie gminy. Wspomniany raport został radnym przesłany 
oraz omówiony na wszystkich komisjach Rady Miejskiej. Został on również udostępniony mieszkańcom 
poprzez opublikowanie na stronie internetowej gminy oraz  w Biuletynie Informacji Publiczne.  
 
W dalszej części głos zabrał Sekretarz Miasta i Gminy Krzysztof Kopiszka, który zaprezentował krótką 
prezentację nt. Raportu o stanie Gminy za 2022 rok. Dodał, iż na komisjach były drobne uwagi do 
przedstawionego dokumentu. Zostaną one uwzględnione przy tworzeniu raportu w kolejnym roku. 
 

Ad. 4 b 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że kolejnym punktem obrad jest debata nad raportem      
i w związku z tym przygotowany został komunikat, w którym wyjaśniony został sposób zgłaszania się 
mieszkańców do udziału w debacie. Nikt z mieszkańców nie zgłosił się do debaty. W debacie biorą 
udział również radni, w związku z tym Przewodniczący otworzył debatę i zaprosił radnych do dyskusji.   
 
Głos zabrał radny Daniel Kończak. Zwrócił uwagę, że w bieżącym raporcie o stanie gminy uwzględniono 
zgłaszane wcześniej uwagi. Radny proponuję, aby w kolejnym raporcie wskazać powiązanie obecnego 



roku z przyszłością, chodzi o plany, strategie itp. Podziękował również urzędnikom za zaangażowanie 
nad tworzeniem tego dokumentu.  
 
Następnie głos zabrał Radny Antoni Żygowski, którego wypowiedź stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 
protokołu.  
Burmistrz Miasta i Gminy Nakło nad Notecią Sławomir Napierała, odniósł się do zadanych przez 
radnego pytań: 

1) Poinformował, że Informacje płyną do mieszkańców w różnych formach m.in. za 
pośrednictwem przewodniczących samorządu mieszkańców, sołtysów, radia, informatora 
„Nasza Krajna”, mediów społecznościowych, strony internetowej. Ponadto informacje są 
przekazywane dzięki Radzie Seniorów, Uniwersytetowi Trzeciego Wieku. W ostatnim czasie 
odbywało się również szereg  konsultacji społecznych.  

2) Burmistrz bardzo wysoko ocenia współpracę z samorządami mieszkańców oraz sołtysami. 
Kontakt z tymi jednostkami jest każdego dnia i na bieżąco są rozwiązywane problemy. Ponadto 
wszelkie sugestie w miarę możliwości są uwzględniane. 

3) Następnie poinformował, że gmina Nakło wykonuje całe spectrum działań w celu zatrzymania 
i zachęcania mieszkańców do zamieszkiwania na terenie gminy. Pierwszym działaniem jest 
przygotowywanie miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego. Obecnie trwają 
pracę nad zmianą studium. Jednocześnie trwają prace nad zmianą przepisów prawa. W Gminie 
Nakło pojawiły się firmy, które budują mieszkania na sprzedaż. Dzięki decyzji Rady Miejskiej 
gmina wspólnie ze spółką PFR buduje mieszkania na wynajem. Ponadto za jakiś czas będzie 
podpisywana umowa na budowę krytego lodowiska czy biblioteki. To są elementy, które 
wpływają na atrakcyjność miejsca, w którym chce się mieszkać. Place zabaw, świetlice, 
siłownie itp. znajdują się praktycznie w każdej miejscowości gminy. Ponadto Gmina Nakło nad 
Notecią zapewnia dzieciom miejsca w przedszkolach. W chwili obecnej zaczyna się coś dziać 
jeśli chodzi o żłobek. Gmina współpracuje z podmiotami, które będą te działania realizować. 
Takie zadania będą dofinansowywane. W ostatnich latach wykonano bardzo dużo zadań 
termomodernizacyjnych w szkołach. Nastąpiła likwidacja barier architektonicznych, 
doposażenie w sprzęty technologiczne rozwijające dzieci. Są realizowane programy 
podnoszące kształcenie w ramach ZIT. Wskazał, że to nie jest tak, że spadek liczby ludności jest 
uzależniony od tego, że gmina Nakło czegoś nie robi. Spadek jest związany z dzietnością, liczbą 
urodzeń. Wspomniał, że pandemia odcisnęła się wielkim piętnem na działalności gospodarczej. 
Przedsiębiorcy mają trudny czas. W Parku Przemysłowym w Paterku większość terenów jest 
już w rękach przedsiębiorców, ale w ostatnim czasie czynniki inwestycyjne są spowolnione. 
Gmina pracuje nad tym, aby tworzyć nowe tereny inwestycyjne. Trwają rozmowy, aby 
powstały wokół drogi S-10.  Istnieje szereg inwestycji, które zwiększają atrakcyjność miasta. 
Bardzo istotna jest współpraca w ramach Metropolii Bydgoskiej. Dzięki rozwiązaniom 
drogowym i parkingom Parkk&ride poprawia się komunikacja ludzi dojeżdżających do pracy 
poza teren gminy jak i na jej terenie. Bardzo ważnym problemem, o którym często się 
zapomina jest ochrona powietrza Dzięki współpracy, pozyskiwanym środkom, decyzjom Rady 
Miejskiej spadła liczba dni tzw. smogowych poniżej liczby dopuszczalnych norm. Wskazał, że 
podejmowane są działania zwiększające zieleń.   

 
Następnie głos zabrał Skarbnik Jarosław Kieca. Poinformował, że na realizację zadań inwestycyjnych w 
ubiegłym roku przeznaczono 26 500 000 zł. Wydatkowano ok. 25 000 000 zł. Kwota niewydatkowana 
powyżej 1 mln zł wynika nie z braku realizacji jakiejś inwestycji, ale z tego że na jakichś zadaniach 
inwestycyjnych wystąpiły pewne oszczędności, a niektóre zadania zostały zwyczajnie zaniechane. 
Zadania wieloletnie to budowa stadionu, przebudowa dróg w Nakle, Śródmiejskie Centrum Targowe. 
Odniósł się do zadłużenia i pytania jak to się stało, że zmniejszyło się zadłużenie prowadząc tak wiele 
inwestycji. Konstruując budżet na rok 2022 zakładano deficyt 7 000 000 zł. Wynik finansowy 
wypracowany za 2021 rok, który wyniósł ponad 11 mln zł, pozyskane dodatkowe środki ze zwiększenia 
w PIT i CIT o kwotę 3 600 000 zł  oraz po  otrzymaniu uzupełniania subwencji ogólnej na poziomie 1 



mln zł pozwoliło na zmniejszenie deficytu do 5,5 mln zł i wyemitowania obligacji w kwocie 5 mln zł. 
Skarbnik nadmienił, że dług jest spłacany. W ubiegłym roku spłacono 6 700 000 zł. W ciągu 2 ostatnich 
lat zadłużenie zmniejszyło się o 2 700 000 zł. Założenie na ten rok przewiduje, że dług się zmniejszy o 
kolejne 700 000 zł.  
 
Sekretarz Krzysztof Kopiszka przedstawił sposób zebrania informacji. Poinformował, że do komórek 
organizacyjnych zostało przekazane pismo, w którym wskazano wytyczne jak mają zostać 
przygotowane informacje do raportu. Ponadto wskazał, że 3 egzemplarze raportu zostaną przekazane 
do Biblioteki.  
 
Następnie głos zabrała Wiceprzewodnicząca Monika Młynarczyk, której wypowiedź stanowi załącznik 
nr 6 do niniejszego protokołu. 
 
Radny Jan Światłowski poinformował, że Klub Razem dla Nakła będzie głosował za udzieleniem 
Burmistrzowi wotum zaufania. Odniósł się do problemu demografii. Mieszkańcy wracający do Nakła 
zauważają ogromny rozwoju gminy.  
 

Ad. 4 c 

Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Wiśniewski przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia 
Burmistrzowi Miasta i Gminy Nakło nad Notecią wotum zaufania. Do przedstawionego projektu 
uchwały nie wniesiono uwag. 
„Za” podjęciem uchwały głosowało 20 radnych, tj. jednogłośnie. Głosów „przeciw” i „wstrzymujących 
się” nie było. Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
Uchwała została podjęta i zapisana pod nr LXVI/1285/2023 i stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 
protokołu.  
 
Po przeprowadzonym głosowaniu Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Wiśniewski złożył gratulacje 
Burmistrzowi. 
 

Ad. 5 a 

Skarbnik Miasta i Gminy Nakło nad Notecią Jarosław Kieca przedstawił sprawozdanie z wykonania 
budżetu Gminy Nakło nad Notecią za 2022 rok, które stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
 

Ad. 5 b 

Skarbnik Miasta i Gminy Nakło nad Notecią Jarosław Kieca przedstawił sprawozdanie finansowe za 

2022 rok, które stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad. 5 c 

Kierownik Referatu Podatków i Opłat Lokalnych Kamila Król przedstawiła informację o stanie mienia 

komunalnego Gminy Nakło nad Notecią według stanu na dzień 31 grudnia 2022 roku, która stanowi 

załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 5 d 

Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 

wyrażenia opinii o przedłożonym przez Burmistrza  sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Nakło 

nad Notecią za 2022 rok, wraz z informacją o stanie mienia Gminy, która stanowi załącznik nr 12 do 

niniejszego protokołu.  

 



Ad. 5 e 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Ryszard Kubiak przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej Rady 
Miejskiej w Nakle nad Notecią o wykonaniu budżetu Gminy Nakło nad Notecią za 2022 rok, która 
stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  
 
 
Ad. 5 f 
Nie było zgłoszeń do dyskusji. 
 
Ad.6 a 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Ryszard Kubiak przedstawił stanowisko Komisji Rewizyjnej Rady 
Miejskiej w Nakle nad Notecią w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium dla Burmistrza Miasta i 
Gminy Nakło nad Notecią za 2020 rok, które stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 6 b  
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Wiśniewski przedstawił uchwałę Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Bydgoszczy w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Nakle 
nad Notecią  w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy Nakło nad Notecią z wykonania 
budżetu za 2020 rok. Opinia ta stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 6 c 
Nie było zgłoszeń do dyskusji. 
 
Ad. 6 d 
Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego za 2022 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu. Do przedstawionego projektu 
uchwały nie wniesiono uwag. 
„Za” podjęciem uchwały głosowało18 radnych. Głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. 
Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 
Uchwała została podjęta i zapisana pod nr LXVI/1286/2023 i stanowi załącznik nr 17 do niniejszego 
protokołu.  
 
Ad. 6 e 
Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 
Burmistrzowi Miasta i Gminy Nakło nad Notecią z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok. Do 
przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag. 
„Za” podjęciem uchwały głosowało 20 radnych. Głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. 
Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 
Uchwała została podjęta i zapisana pod nr LXVI/1287/2023 i stanowi załącznik nr 19 do niniejszego 
protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Wiśniewski pogratulował uzyskanego absolutorium oraz 
podziękował za współpracę.  
  
W punkcie tym głos zabrał Burmistrz Miasta i Gminy Sławomir Napierała, który podziękował radnym 
za dzisiejsze głosowania. Odniósł się do roku 2022 mówiąc, że był to bardzo trudny rok z wielu 
powodów. Powiedział, że problemy i przeszkody powodują, że człowiek jest silniejszy. Zdaniem 
Burmistrza najważniejsza jest rozmowa, a kiedy pojawia się problem należy rozmawiać na argumenty. 
Podziękował radnym, Zastępcom, Skarbnikowi, Sekretarzowi, a także przewodniczącym samorządów 
oraz sołtysom. Ponadto podziękował wszystkim pracownikom urzędu, jednostek organizacyjnych, 
spółek. 



Ad. 7 a         
Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Kieca przedstawił projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Nakło nad Notecią na rok 2023. Do przedstawionego projektu uchwały 

wniesiono autopoprawkę, która stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  

„Za” podjęciem uchwały głosowało 20 radnych. Głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.  

Uchwała została podjęta i zapisana w rejestrze uchwał pod nr LXVI/1288/2023 i stanowi załącznik nr 

22 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad. 7 b  

Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Kieca przedstawił projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nakło nad Notecią na lata 2023 – 2040  . Do 

przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag. 

„Za” podjęciem uchwały głosowało 20 radnych. Głosów „przeciw”  i „wstrzymujących” nie było. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.  

Uchwała została podjęta i zapisana w rejestrze uchwał pod nr LXVI/1289/2023 i stanowi załącznik nr 

24 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 7 c 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Antoni Żygowski przedstawił projekt uchwały w 

sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia.  

Radny Szymon Karolczak pytał czy nie dobrze byłoby wykazać trochę więcej dobrej woli i wezwać stronę 

do uzupełnienia braków.  

Radny Antoni Żygowski i Mecenas Elżbieta Manicka poinformowali, że w tym przypadku nie ma takiej 

w możliwości z uwagi na obowiązujące przepisy prawa.  
„Za” podjęciem uchwały głosowało 18 radnych.  Głosów „przeciw” nie było.  Od głosu „wstrzymało się” 

2 radnych. Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu.  

Uchwała została podjęta i zapisana w rejestrze uchwał pod nr LXVI/1290/2023 i stanowi załącznik nr 

26 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 7 d  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nakle nad Notecią Paweł Wiśniewski przedstawił projekt uchwały w 

sprawie zaliczenia drogi w Nakle nad Notecią do  kategorii dróg gminnych. Do przedstawionego 

projektu uchwały nie wniesiono uwag. 

„Za” podjęciem uchwały głosowało 20 radnych. Jeden głos „przeciw”. Głosów „wstrzymujących się” 

nie było. Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu.  

Uchwała została podjęta i zapisana w rejestrze uchwał pod nr LXVI/1291/2023 i stanowi załącznik nr 

28 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 7 e  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nakle nad Notecią Paweł Wiśniewski przedstawił projekt uchwały w 

sprawie określenie szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu aktualizacji Strategii 

Rozwoju Miasta i Gminy Nakło nad Notecią 2020 – 2030, w tym trybu jej konsultacji. Do 

przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag. 



„Za” podjęciem uchwały głosowało 20 radnych, tj. jednogłośnie.  Głosów „przeciw” i „wstrzymujących 

się” nie było. Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu.  

Uchwała została podjęta i zapisana w rejestrze uchwał pod nr LXVI/1292/2023 i stanowi załącznik nr 

30 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 7 f  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nakle nad Notecią Paweł Wiśniewski przedstawił projekt uchwały w 

sprawie przyjęcia Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Bydgoskiego Obszaru Funkcjonalnego 

(SUMP BydOF).  

 
„Za” podjęciem uchwały głosowało 15 radnych.  Głosów „przeciw” nie było. Od głosów  „wstrzymało 

się” 5 radnych. Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu.  

Uchwała została podjęta i zapisana w rejestrze uchwał pod nr LXVI/1293/2023 i stanowi załącznik nr 

32 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 7 g 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nakle nad Notecią Paweł Wiśniewski przedstawił projekt uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Nakle nad Notecią. Do 

przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag. 
„Za” podjęciem uchwały głosowało 20 radnych, tj. jednogłośnie.  Głosów „przeciw” i „wstrzymujących 

się” nie było. Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu.  

Uchwała została podjęta i zapisana w rejestrze uchwał pod nr LXVI/1294/2023 i stanowi załącznik nr 

34 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 7 h  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nakle nad Notecią Paweł Wiśniewski przedstawił projekt uchwały  

wyrażenia zgody na zawarcie przez Burmistrza Miasta i Gminy Nakło nad Notecią umowy najmu w 

trybie bezprzetargowym. Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag. 

„Za” podjęciem uchwały głosowało 20 radnych, tj. jednogłośnie.  Głosów „przeciw” i „wstrzymujących 

się” nie było. Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu.  

Uchwała została podjęta i zapisana w rejestrze uchwał pod nr LXVI/1295/2023 i stanowi załącznik nr 

36 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 7 i  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nakle nad Notecią Paweł Wiśniewski przedstawił projekt uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości położonych w Nakle nad Notecią. Do 

przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag. 

„Za” podjęciem uchwały głosowało 20 radnych, tj. jednogłośnie.  Głosów „przeciw” i „wstrzymujących 

się” nie było. Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu.  

Uchwała została podjęta i zapisana w rejestrze uchwał pod nr LXVI/1296/2023 i stanowi załącznik nr 

38 do niniejszego protokołu.  

 

 

 

 



Ad. 8 

Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Anna Nowak na wszystkich 

komisjach przedstawiła i szczegółowo omówiła informację o podjętych działaniach oraz możliwościach 

ograniczenia niskiej emisji.  

Radny Daniel Kończak – zwrócił uwagę, że Nakło znajduje się na terenie, na którym uchwała sejmiku 

województwa, wprowadza zakaz używania pieców bezklasowych z dniem 1 stycznia 2024 r.,  w 

przypadku gdy budynek jest podłączony do sieci gazowej. Radny dodał, że liczy na złagodzenie 

przepisów przez radnych sejmiku, gdyż są bardzo restrykcyjne. 

Burmistrz Sławomir Napierała poinformował, że problem jest dobrze znany i dotyczy całego naszego 

województwa. Temat ten był nawet poruszany podczas Konwentu Burmistrzów Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego. Będą prowadzone rozmowy z Marszałkiem, aby rozwiązać ten problem. 

Informacja stanowi załącznik nr 39 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nakle nad Notecią Paweł Wiśniewski poinformował, iż do Biura Rady 

wpłynęła interpelacja radnego Dariusza Domka w sprawie wykonania boiska wielofunkcyjnego do gier 

zespołowych przy Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Potulicach.  

 

Burmistrz Miasta i Gminy Sławomir Napierała poinformował, że interpelacja ma charakter wniosku do 

budżetu i zostanie przekazana do Wydziału Inwestycji oraz Skarbnika jako jeden z wniosków do 

budżetu na rok 2024. 

 

Radny Sławomir Krainski –  poinformował, że były prowadzone rozmowy związane z dofinansowaniem 

obiektów sportowych w placówkach oświatowych oraz z wybudowaniem boiska przy szkole w 

Potulicach. Docenił wniosek radnego Dariusza Domka.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Wiśniewski omówił sprawy bieżące rady. 

Poinformował, iż w okresie międzysesyjnym Radni Rady Miejskiej w Nakle nad Notecią uczestniczyli 

m.in.: 

1) 28 kwietnia w uroczystościach z okazji rocznicy uchwalenia Konstytucji  3 Maja w Zespole Szkolno-  

Przedszkolnym nr 3  

2) 3 maja w uroczystościach Święta Konstytucji 3-go Maja  

3) 8 maja w uroczystościach zakończenia II wojny światowej  

4) 13 maja w XIX Dniu Skupienia Samorządowców w Górce Klasztornej   

5) 17 maja w podpisaniu umowy na budowę ul. Rzemieślniczej w Ślesinie  

6) 19 maja w podpisaniu umów na kanalizację przez Związek Gmin Kcynia Nakło Szubin  oraz  w 

wizytacji drogi w Paterku  

7) 23 maja w posiedzeniu Wojewódzkiej Rady Dialogu - wystąpienie na temat europejskiej wspólnej 

polityki rolnej w kontekście bezpieczeństwa żywnościowego oraz w apelu z okazji Dnia Strażaka. 

 

Ponadto Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Wiśniewski poinformował, że z końcem grudnia 2023 

roku kończy się kadencja ławników wybranych w 2019 roku i 2020 roku (wybory uzupełniające). 

Następnie dodał, że zgodnie z otrzymanym pismem Prezesa Sądu Okręgowego w Bydgoszczy na nową 

kadencję 2024 – 2027 potrzebnych jest 4 ławników do Sądu Rejonowego w Nakle nad Notecią. 

Jednocześnie  nadmienił, że wszelkie niezbędne informacje oraz wzory formularzy dotyczące ww. 



wyborów zostaną zamieszczone w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na stronie internetowej Gminy 

Nakło nad Notecią.  

 

Ad. 10 

Radny Zdzisław Sell – podziękował Burmistrzowi, Zarządowi Związku Gmin Kcynia Nakło Szubin  oraz  

jego członkom za podpisanie umów na kanalizację. 

 

Radny Daniel Kończak – podziękował za remont studzienki kanalizacyjnej oraz fragmentu drogi na 

skrzyżowaniu ul. Broniewskiego i Reja. 

 

Radny Sławomir Krainski -  podziękował za inwestycję, tj. budowę kanalizacji. Powiedział, że „nasza 

wieś pięknieje”, ale nie było by to możliwe gdyby nie wsparcie proponowane przez rząd Prawa i 

Sprawiedliwości.  

 

Radny Antoni Żygowski – złożył wniosek w sprawie umiejscowienia tablicy pamięci funkcjonariuszy 

Straży Granicznej II Rzeczpospolitej. Wniosek stanowi załącznik nr 40 do niniejszego protokołu.  

 

Burmistrz Miasta i Gminy Nakło Sławomir Napierała odpowiedział, że wniosek radnego jest zasadny, 

ale złożony trochę po fakcie, ponieważ taka zgoda już zapadła. Po rozmowie z Prezesem KRŻ 

Lechosławem Draegerem i Dyrektorem Muzeum Ziemi Krajeńskiej prace koncepcyjne ww. zakresie już 

się rozpoczęły. Burmistrz wspomniał, ze bardzo godnym miejscem, aby taka tablica mogła powstać jest 

nakielski Rynek.  

 

Ad vocem glos zabrał radny Antoni Żygowski. Poinformował, że nie widział, że te prace już się toczą.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Wiśniewski złożył życzenia z okazji święta Samorządu 

Terytorialnego.  

 

Ad.11 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Nakle nad Notecią Paweł 

Wiśniewski o godzinie 14.20 zakończył obrady LXVI Sesji Rady Miejskiej w Nakle nad Notecią.  

 

 

 

 

Protokolant:       Przewodniczący obrad:  
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